
Protokół nr 58/2024

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle

odbytego 20 lutego 2024 r.

Posiedzenie  Komisji  Edukacji,  Kultury  i  Sportu Rady  Miasta  Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad  (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Wojciech  Jagiełło  –  zastępca  prezydenta  ds.  oświatowych  i  społeczno-

gospodarczych;
2) Beata Kaczyńska-Pogwizd – kierownik Wydziału Kultury, Sportu i Turystyki;
3) Tomasz Radłowski  – dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji;
4) Jagoda Zmarzł – kierownik Wydziału Inwestycji, Remontów i Eksploatacji;
5) Beata  Pierzchlewicz  –  kierownik  Wydziału  Strategii,  Rozwoju  i  Środków

Pomocowych;
6) Piotr Gabrysz – dyrektor Miejskiego Ośrodka Kultury;
7) Izabela Migocz – dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej oraz Muzeum Ziemi

Kozielskiej;
8) Katarzyna Mąka – dyrektor Zespołu Obsługi Oświaty i Wychowania;
9) Międzyszkolny Uczniowski Klub Sportowy WOPR z siedzibą w Kędzierzynie-

Koźlu, prezes: Bogdan Stańczyk, 
10)Stowarzyszenie Sympatyków Karate „Bushido”  z  siedzibą w  Kędzierzynie-

Koźlu, prezes: Oskar Łuczkiewicz, 
11)Miejski Międzyszkolny  Klub  Sportowy  Kędzierzyn-Koźle,  przewodniczący

zarządu: Marek Skrzydlewski, 
12)Uczniowski Klub Sportowy „9 Football  Academy Kędzierzyn-Koźle” , prezes:

Roman Radłowski, 
13)Beninca  Uczniowski  Klub  Sportowy  „Feniks”  z  siedzibą w  Kędzierzynie-

Koźlu, przedstawicielka Edyta Nowak-Jasek, 
14)Wodne Ochotnicze Pogotowie Ratunkowe Województwa Opolskiego, Oddział

Rejonowy w Kędzierzynie-Koźlu, prezes Oddziału: Tadeusz Witko, 
15)Wodniacki Klub Sportowy „AQUA ACTIVE” Kędzierzyn-Koźle z siedzibą  

w Kędzierzynie-Koźlu, prezes: Krzysztof Chałat,
16)Uczniowski  Klub  Sportowy  „CAPER”  z  siedzibą  w  Kędzierzynie-Koźlu,

prezes: Sławomir Smętek,
17)Towarzystwo Sportowe Energia Blachownia z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu

prezes: Dawid Czepul,



18)Rogowskie  Towarzystwo  Sportowe  ODRA  Kędzierzyn-Koźle  z  siedzibą  
w Kędzierzynie-Koźlu, prezes: Wojciech Prajs,

19)Towarzystwo  Sportowe  „Chemik”  Kędzierzyn-Koźle  z  siedzibą
w Kędzierzynie-Koźlu, trener Szymon Jaremko,

20)Klub  Sportowy  Koziołek  z  siedzibą  w  Kędzierzynie-Koźlu,  prezes:  Robert
Wencel,

21)Automobilklub Kędzierzyńsko-Kozielskim z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu,
przedstawiciel Wojciech Kluk,

22)Klub Sportowy CARDIO-SPORT z siedzibą w Kędzierzynie-Koźlu,  prezes:
Mirosław Radzioch.

Obecność  członków komisji  -  według  załączonej  listy  obecności,  która  stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:00 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał  przewodniczący  komisji  Andrzej  Kopacki.  W chwili  rozpoczęcia  obrad

nieobecni byli radni:  Ireneusz Wiśniewski oraz Jacek Król. Radni w trakcie obrad

dołączyli.

Przewodniczący  komisji  stwierdził,  że  zostało  osiągnięte  kworum oraz,  że  obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.

Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 57/2024 z 23 stycznia 2024 r.
4. Inwestycje  oraz  remonty  -  plany  oraz  stan  realizacji  niektórych  zadań

w placówkach oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby
zgłaszane  w  tym  zakresie  przez  poszczególne  instytucje,  radnych  oraz
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten
cel.  

5. Spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych (przedstawienie informacji
dot.  sekcji  oraz  osiągniętych  sukcesów,  a  także  potrzeb  oraz  oczekiwań
klubów).

6. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
7. Zakończenie obrad.



Przewodniczący komisji  wniósł  o  rozszerzenie  porządku obrad o  pkt.  „Stanowisko
komisji  do  wniosku grupy mieszkańców o realizację w ramach inicjatywy lokalnej
zadania publicznego pn. „XII Opolska Sztafeta Pływacka Olimpiad Specjalnych”:

Wyniki głosowania

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Katarzyna Kukolka-Bogocz, 
Michał Nowak
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Kopacki 
NIEOBECNI (2)
Jacek Król, Ireneusz Wiśniewski

Porządek obrad po przyjętej zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 57/2024 z 23 stycznia 2024 r.
4. Inwestycje  oraz  remonty  -  plany  oraz  stan  realizacji  niektórych  zadań

w placówkach oświatowych, kulturalnych i sportowo-rekreacyjnych. Potrzeby
zgłaszane  w  tym  zakresie  przez  poszczególne  instytucje,  radnych  oraz
mieszkańców Kędzierzyna-Koźla. Pozyskiwanie funduszy zewnętrznych na ten
cel.  

5. Stanowisko  komisji  do  wniosku  grupy  mieszkańców  o  realizację  w ramach
inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. „XII Opolska Sztafeta Pływacka
Olimpiad Specjalnych”.

6. Spotkanie z przedstawicielami klubów sportowych (przedstawienie informacji
dot.  sekcji  oraz  osiągniętych  sukcesów,  a  także  potrzeb  oraz  oczekiwań
klubów).

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący  komisji  poinformował,  iż  nikt  nie  zgłasza  wniosków do  porządku
obrad i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.



Ad 3.

Przyjęcie protokołu nr 57/2024 z 23 stycznia 2024 r.

W  związku  z  brakiem  osób  zgłaszających  uwagi,  przewodniczący  poddał  pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna 
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak
NIEOBECNI (2)
Jacek Król, Ireneusz Wiśniewski

Ad 4.

Inwestycje  oraz  remonty  -  plany  oraz  stan  realizacji  niektórych  zadań

w placówkach  oświatowych,  kulturalnych  i  sportowo-rekreacyjnych.  Potrzeby

zgłaszane  w  tym  zakresie  przez  poszczególne  instytucje,  radnych  oraz

mieszkańców Kędzierzyna-Koźla.  Pozyskiwanie  funduszy zewnętrznych na  ten

cel.  

Andrzej Kopacki zapytał, czy są jakieś opóźnienia planowanych remontów.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło poinformował, iż  do chwili obecnej  nie ma
żadnej informacji w sprawie opóźnień. 

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.  

Ad 5.

Stanowisko  komisji  do  wniosku  grupy  mieszkańców  o  realizację  w ramach

inicjatywy  lokalnej  zadania  publicznego  pn.  „XII  Opolska  Sztafeta  Pływacka

Olimpiad Specjalnych”.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, iż nie ma żadnych pytań, co
roku wniosek trafia na posiedzenie, w związku z tym poddał pod głosowanie ww.
wniosek:



Wyniki głosowania

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (7)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna 
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
BRAK GŁOSU (1)
Jacek Król

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) przyjęła ww. wniosek.

Ad 6.

Spotkanie  z  przedstawicielami  klubów  sportowych  (przedstawienie  informacji

dot. sekcji oraz osiągniętych sukcesów, a także potrzeb oraz oczekiwań klubów).

Przedstawiciele  klubów  sportowych  przedstawili  informacje  dotyczące  sekcji  oraz

osiągniętych sukcesów i zwrócili uwagę na nw. problemy.

Przewodniczący  zarządu  Marek  Skrzydlewski  Miejskiego Międzyszkolnego  Klubu
Sportowego zwrócił uwagę na braki kadrowe w związku z niskimi finansami trenerów.
Trener działa głównie jako wolontariusz. Gmina pomaga, ale nadal brakuje środków
finansowych oraz sponsorów. Po za tym najlepsi zawodnicy są przekazywani innym
klubom znajdującym się po za terenem gminy. 

Prezes Roman Radłowski Uczniowskiego Klubu Sportowego „9 Football  Academy
Kędzierzyn-Koźle” również zwrócił uwagę na wysokie koszty szczególnie transportu,
które  ograniczają  działania  klubu.  Klub  posiada  sponsorów,  ale  tylko  na  sprzęt,
koszulki z logo. Poinformował, iż ma nadzieję, że niedługo zostanie otwarty orlik na
osiedlu Pogorzelec, którego brakuje klubowi w sezonie zimowym. 

Przedstawicielka  Edyta  Nowak-Jasek  Beninca  Uczniowskiego  Klubu  Sportowego
„Feniks”  z  siedzibą w  Kędzierzynie-Koźlu  poinformowała,  iż  klub  nie  gra
w Ekstraklasie w tym roku, ponieważ nie posiada funduszy. Klub musiał zrezygnować
z Ekstraklasy, a wraz z rezygnacją odeszli najlepsi  zawodnicy. W innych miastach
program  stypendialny  jest  o  wiele  korzystniejszy.  Stypendium  za  700  zł  dla
najlepszego zawodnika to bardzo mało. Jeden naciąg szpuli kosztuje 700 zł, a w ciągu
jednego meczu mogą pójść trzy rakiety. Klub także potrzebuje halę, może być mała
szkopułowa  przy  szkole  nr  19.  Następnie  poprosiła  o  zmianę  uchwały  w  sprawie
przyznawania  stypendium,  aby  dopisać  „rozgrywki  drużynowe/klubowe”  dla  osób,
które stricte zagrały i są zapisane w liście startowej. Gmina powinna bardziej wspierać
zawodników starszych, którzy są level wyższej i potrzebują więcej treningów. Odszedł
najlepszy  zawodnik  Mikołaj  Szymanowski,  który  grał  w  Mistrzostwach  Europy.
W Olsztynie dostał na początek stypendium w wysokości 3,5 tys. zł. 



Kartarzyna  Kukolka-Bogocz  zapytała,  jaka  kwota  byłaby  zadowalająca  dla
zawodników, aby pozostali w naszym mieście oraz jakie są kwoty jeszcze w innych
miastach.

Przedstawicielka  Edyta  Nowak-Jasek  poinformowała,  iż  w  Białym  Stoku  oraz
Suwałkach  kwota  stypendialna  zaczyna  się  od  2,5  tys.  dla  zawodników
badmintonowych. 

Prezes  Sławomir  Smętek  Uczniowskiego  Klubu  Sportowego  „CAPER”  również
zwrócił  uwagę  na  fakt,  iż  zawodnicy  odchodzą  do  większych  miast,  ale  wyraził
zadowolenie, iż na początku może szkolić zawodników. Zaznaczył także, iż pokolenie
się  zmienia,  w  dzisiejszych  czasach  zawodnik  16-letni  nie  chce  już  trenować,
ponieważ już jest wypalony zawodowy.

Andrzej Kopacki zwrócił uwagę, iż piękny obiekt do baseballu znajduje się w Brzegu.

Prezes Sławomir Smętek dodał, iż owy obiekt  już od dawna nie trenuje baseballu.
Szkoła zajmuje się już piłką nożną. Podkreślił, iż młodzi trenerzy nie chcą pracować
popołudniami za oferowane zarobki. Zawód trenera jest traktowany jako zawód wolny
i nie jest regulowany prawnie. 

Prezes  Dawid  Czepul  Towarzystwa  Sportowego  Energia  Blachownia  podzielił  się
informacją, iż dofinansowanie z gminy starczyło tylko na pół roku funkcjonowanie
klubu, ale na szczęście udało się znaleźć ludzi, którzy pomogli. W naszej gminie nie
ma  żadnego  planu  na  przyszłość  dotyczącego  piłki  nożnej.  Nie  ma  również
centralnego  klubu  dla  najlepszych  juniorów,  których  na  terenie  miasta  jest  sporo.
Poinformował,  iż  klub około 100 dzieci  nie ma gdzie ćwiczyć po godz.  16:00 we
wrześniu, a obok znajduje się nowowybudowany pumptrack w pełni oświetlony. 

Prezes Wojciech Prajs Rogowskiego Towarzystwa Sportowego ODRA Kędzierzyn-
Koźle  także  powiedział,  iż  zawodnicy  odchodzą  do  innych  miast  za  lepszymi
warunkami. Niestety nie ma gdzie trenować, na boiskach brakuje oświetlenia, po za
tym orlik nie zastąpi boiska pełnowymiarowego. Do dotacji gminnej trzeba 50-60%
dodawać ze środków własnych. Uważa, że należałoby zmienić uchwałę i przyznawać
dotacje nie na zasadzie ilości zawodników, ale na podstawie osiągniętych sukcesów.
Przy  takiej  uchwale  kluby  nie  chcą  oddawać  zawodników,  a  rzeczywiście  warto
byłoby scentralizować najlepszych juniorów piłki nożnej w miejskim klubie. 

Zastępca prezydenta  Wojciech  Jagiełło  przypomniał,  że  gdy nie  było branych  pod
uwagę  ilości  dzieci  to  nie  było  żadnych  kryteriów.  W  tedy  kluby  sportowe
postanowiły, że należy brać pod uwagę ilość. Dodał, iż wskaźnik osiągnięć również
jest brany pod uwagę. Oczywiście jeśli w chwili obecnej są inne potrzeby to można
zmienić uchwałę. Niestety system jest zły. Przypomniał, iż w Komornie w szkole była
sytuacja, że gdy trener z zawodnikami odnosił sukcesy to trener nie chciał wydać kart
zawodniczych.  Chciał  tylko  otrzymać  dla  klubu  dotacje,  a  nie  sukcesu  dla
zawodników. Taki system był honorowany przez Związek Piłki Nożnej, ponieważ jeśli



nie otrzymali kart zawodniczych nie mogli uczestniczyć w rozgrywkach turniejowych.
Kolejno  odniósł  się  do  kwestii  stworzenia  jednego  miejskiego  klubu  piłki  nożnej
i przypomniał, iż osiem lat temu nikt nie zgodził się na takie rozwiązanie tłumacząc, iż
każdy ma swoja  tożsamość.  Oczywiście w chwili  obecnej  sytuacja  jest  inna,  więc
można stworzyć inną idee. 

Katarzyna Kukolka-Bogocz poinformowała, iż po zakończonej dyskusji złoży wniosek
w sprawie utworzenia zespołu ds. rozwoju piłki nożnej.

Trener  Szymon  Jaremko  Towarzystwa  Sportowego  „Chemik”  poprosił,  aby  przy
dotacjach brano pod uwagę:  profesjonalizację  klubu, wysoką liczbę obserwujących
profil  klubowy,  rozwój  jakości  szkolenia,  sukcesy  zawodników  na  szczeblu
centralnym,  coroczne  awanse,  powołania  zawodników  do  kadr  wojewódzkich,
organizacje  turniejów  na  wysokim  poziomie,  nawiązanie  współpracy  z  jednym  z
najlepszych  profesjonalnych  akademii  w  Polsce,  rozpowszechnianie  pozytywnego
wizerunku  szkółki  oraz  miasta  Kędzierzyn-Koźle.  Dodał,  iż  wszystkie  powyższe
warunki realizuje towarzystwo „Chemik”. 

Trener  Towarzystwa Sportowego „Chemik”  Mateusz  Sadyk przypomniał,  iż  kluby
piłki  nożnej  nadal  najbardziej  oczekują  boiska  pełnowymiarowego  ze  sztuczną
nawierzchnią, zadaszeniem, oświetleniem, aby wieczorem oraz w okresie zimowym
piłkarze mogli ćwiczyć. Podziękował, że już zaplanowano w budżecie miasta środki
na oświetlenie boiska przy ul. Chrobrego. Ma nadzieję, że małymi etapami powstanie
boisko  na  które  od  wielu  lat  kluby  czekają.  Podziękował  dyrektorowi  Miejskiego
Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  Tomaszowi  Radłowskiemu,  iż  bardzo  się  stara,  aby
wszystkie  pięć  boisk  było  przygotowanych  do  użytkowania  po  okresie  zimowym
i zwrócił  uwagę,  iż  boisko  ze  sztuczną  nawierzchnią  posiadają  mniejsze  koszty
utrzymania. Przypomniał, iż boisko z prawdziwą trawą w listopadzie posiada już glinę,
więc się nie nadaje do grania. W gminie Walce oraz w Gogolinie niedługo będą boiska
pełnowymiarowe  ze  sztuczną  nawierzchnią  i  oświetleniem.  Dodał,  iż  takie  boisko
gmina mogłaby wynajmować za około 300 zł na półtorej godziny za jedną drużynę. 

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zwrócił uwagę, iż miasto Kędzierzyn-Koźle
niestety jest rozłożone na ogromnej powierzchni i posiada 16 osiedli, na których w
większości  znajdują  się  żłobki,  przedszkola,  szkoły,  boiska,  co  się  odbija  na
komunikacji miejskiej, infrastrukturze energetycznej. Niestety to wszystko jest bardzo
drogie  w  utrzymaniu,  ale  wierzy,  że  w  końcu  powstanie  wymarzone  boisko.
Przypomniał,  iż  były poseł  Kazimierz  Pietrzyk wiele lat  starał  się  w ministerstwie
zdobyć  dofinansowanie  na  halę  w  Azotach  i  powstała  przepiękna  hala  jedna
z najładniejszych w Polsce. 

Michał  Nowak  zadeklarował,  iż  przypilnuje,  aby  wniosek  w  sprawie  dotacji  na
budowę  boiska  pełnowymiarowego  został  złożony  do  ministerstwa,  należy  się
zastanowić, gdzie takie pierwsze boisko miałoby powstać. 



Przedstawiciel  Wojciech Kluk Automobilklubu Kędzierzyńsko-Kozielskim poprosił,
aby  miasto  pomogło  znaleźć  klubowi  teren  kilku  hektarowy  na  którym  mogliby
przygotowywać się do uprawiania bezpiecznego, nieuciążliwego dla ludzi motosportu.

Przewodniczący komisji o godz. 19:51 ogłosił krótka przerwę.

O godz. 19:55 wznowił obrady informując, iż zostało osiągnięte kworum. 

Katarzyna  Kukolka-Bogocz  złożyła  wniosek  w  sprawie  utworzenia  zespołu
ds. rozwoju piłki nożnej:

Wyniki głosowania

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 4, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (4)
Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Michał Nowak
BRAK GŁOSU (4)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Katarzyna Kukolka-Bogocz, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie pozytywnie (7 głosami „za”) przyjęła ww. wniosek.

Komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 7.

Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 19 marca 2024 r. o godz. 16:00.

Ad 8.

Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 20:10
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

                                                                                              PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

                                                                                        Andrzej Kopacki

                                                                                                             

                                                                                          

Protokołowała Joanna Motyl


